
DPr-BRM-II.0012.12.6.2022             Protokół Nr 36/X/2022 

Posiedzenie Komisji Promocji i Współpracy Zagranicznej 

Rady Miejskiej w Łodzi  

on-line 

z dnia 10 października 2022 r. 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -  8 radnych 

obecnych   -  8 radnych 

nieobecnych   -  0 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu. 

Zaproszenia stanowią załącznik nr 3 do protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczyła: 

Przewodnicząca Komisji p. Monika Malinowska – Olszowy  

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 34/V/2022 z dnia 9 maja 2022 roku. 

3. Przyjęcie protokołu nr 35/VI/2022 z dnia 20 czerwca 2022 roku. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 232/2022. 

5. Igrzyska Wolności – prezentacja programu 2022. 

6. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodnicząca Komisji p. Monika Malinowska – Olszowy powitała radnych, zaproszonych gości 

i po stwierdzeniu quorum (na podstawie listy obecności) otworzyła posiedzenie Komisji.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła proponowany porządek obrad.  

Uwag nie zgłoszono. 

Komisja przyjęła porządek obrad przez aklamację. 

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 34/V/2022 z dnia 9 maja 2022 roku. 

Przewodnicząca Komisji p. Monika Malinowska – Olszowy poinformowała, że protokół został 

udostępniony radnym w Aktówce. Zapytała, czy radni zgłaszają uwagi do zapisu? 
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Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu nr 34/V/2022 z dnia 9 maja 

2022 roku. 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła protokół nr 34/V/2022 z dnia 9 maja 2022 roku. 

 

Ad pkt 3. Przyjęcie protokołu nr 35/VI/2022 z dnia 20 czerwca 2022 roku. 

Przewodnicząca Komisji p. Monika Malinowska – Olszowy poinformowała, że protokół został 

udostępniony radnym w Aktówce. Zapytała, czy radni zgłaszają uwagi do zapisu? 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu nr 35/VI/2022 z dnia 20 

czerwca 2022 roku. 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła protokół nr 35/VI/2022 z dnia 20 czerwca 2022 roku. 

 

Ad pkt 4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 232/2022. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel: omówiła projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 232/2022 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głos „wstrzymujący się” 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 232/2022. 

 

Ad pkt 5. Igrzyska Wolności – prezentacja programu 2022. 

Dyrektor forum p. Błażej Lenkowski: jest mi niezwykle miło, że mogę przedstawić program 

tegorocznych Igrzysk Wolności. Pracujemy bardzo silnie i mozolnie, aby ta edycja była wyjątkową  

i wydaje mi się, że taką będzie. Przede wszystkim jeśli chodzi o skalę zaangażowania zarówno 

ogromnej ilości prelegentów jak i partnerów igrzyska w tym roku to będzie już ponad 400 

występujących na 50 partnerów. Będziemy mieli też rekordowa liczbę gości z zagranicy. Myślę, że to 

jest bardzo ważne dla promocji miasta, szczególnie po czasie pandemii, że udało nam się zgromadzić 

rekordową ilość mówców z całego świata. Podczas otwarcia, które planujemy w najbliższy piątek 

zapraszamy wszystkich na godz. 17:00 do EC1. Na początku głos zabierze Tania Malarczuk – 

ukraińska pisarka, będzie to mocny głos na rzecz niepodległej, wolnej Ukrainy i przeciw wojnie. Po 

wystąpieniu partnerów będziemy mieli do czynienia z wystąpieniami tak fantastycznych gości jak 

prof. Mark Lilla z Uniwersytetu Columbia w Nowym Jorku, jak Johan Norberg szwedzki autor  
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i historyk, filozof idei. Będzie ciekawy panel dyskusyjny z udziałem Sylvie Kauffmann, profesora  

Timothyego Gartona Asha z Uiwersytetu w Oksfordzie i Rafała Trzaskowskiego. 

Będziemy mieli również wystąpienie on-line z dr Jane Goodall, założycielką Instytutu Jane Goodall  

i Posłaniec Pokoju ONZ, światowej sławy etolożką i aktywistką inspirującą do działania na rzecz 

świata przyrody. 

W sobotę i niedzielę w tym roku będzie sześć równoległych scen od godz. 10:00 do 21:00. Masa 

ciekawych gości. W tym roku realizujemy dwie ścieżki, takie mocne międzynarodowe, jedna  Vulcan  

Liberal of Forum – to jest taka sieć Think Tanków, która działa przy Parlamencie Europejskim 

 i z nimi organizujemy naście bardzo ciekawych sesji. Drugi nasz partner to jest Radical Xchange sieć 

ekspertów ze Stanów Zjednoczonych, którzy usiłują wdrażać nowe technologie, do tego, aby lepiej 

zarządzać procesami demokratycznymi. Tam jest bardzo dużo takich innowacyjnych, ciekawych idei 

 i tam przylatują do nas z kompletnie całego świata. Ogarniamy loty od Bogoty poprzez Kanadę, Indie. 

Ten skład będzie naprawdę bardzo ciekawy.  

Tematem przewodnim Igrzysk Wolności jest zielona niepodległość. Początkowo chcieliśmy zająć się 

tematyka po prostu zieloną, ale to co wydarzyło się na Ukrainie spowodowało, ze nie możemy 

abstrahować od tej sytuacji. Tym bardziej, ze wydaje nam się, że teraz bardzo bliskie naszej fundacji 

cele związane z ekologią, z walką o zatrzymanie zmian klimatycznych, przede wszystkim 

transformacji energetycznej, teraz one są bardzo zbieżne z celami geopolitycznymi, z celami 

bezpieczeństwa i chcemy pokazywać, że teraz jest to w ogóle jakaś tematyka, która wydaje nam się, że 

może trochę łączyć ludzi ponad podziałami, że tak naprawdę długofalowo i strategicznie cele 

geopolityczne i cele zielonej transformacji są bardzo, bardzo tożsame i jeśli chcemy być 

niepodległym, niezależnym krajem demokratycznym i wolnym, niezależnym od reżimów 

autorytarnych to jakby te cele musimy razem realizować. I to jest też nasz taki apel, który będziemy 

głosić przy okazji Igrzysk, aby szukać tych rozwiązań dotyczących transformacji energetycznej 

bezpieczeństwa i zielonej transformacji ponad podziałami politycznymi. 

Myślę, że też bardzo rozbudowany będzie program kulturalny i też program celebrycki. Staramy się 

docierać do jak największej ilości osób, będziemy gościć np. panią Barbarę Kurdej – Szatan, panią 

Krystyną Kurczab – Redlich, pana Witolda Szabłowskiego, Roberta Makłowicza, Martynę 

Wojciechowską i wiele osób z takiego świata trochę celebryckiego, trochę kulturalnego. Wydaje nam 

się, że dzięki temu zawsze więcej osób na igrzyska rok rocznie dołącza. 

Także bardzo zapraszam. Właściwie wszystkie informacje o programie są dostępne on-line na stronie 

internetowej igrzyskawolnosci.pl.  

Zbudowaliśmy też ogromną ilość partnerów zarówno merytorycznych, medialnych. Wydaje nam się, 

że to jest taka ogromna koalicja na rzecz fajnej sprawy. I to co chciałbym podkreślić w naszej 

działalności to, to że staramy się w taki sposób budować Igrzyska żeby to było budowanie jednej 

jakby koalicji, instytucji, która działa na rzecz zmian. I wydaje mi się, ze to się bardzo dobrze udaje i 

rok rocznie coraz więcej instytucji chce z nami współdziałać, uczestniczyć w Igrzyskach, chce 

przyjeżdżać do Łodzi. Jest to taka duża satysfakcja szczególnie, ze są to organizacje z polski i 

międzynarodowe. Jednocześnie zachowujemy ten model, który opracowaliśmy w czasie pandemii 

czyli wszystkie dyskusje będą transmitowane on-line bez konieczności rejestracji. Każdy będzie mógł 

na You Tubie i Facebooku oglądać te dyskusje i my staramy się docierać z nimi do jak największej 

ilości osób i uzgadniamy z przeróżnymi partnerami gdzie one będą transmitowane i wiemy, że 

niektóre dyskusje będą zarówno na Onecie, Wyborczej, radiu TOK FM, w Tygodniku Powszechnym, 

w Newsweeku. Więc jakby każdy nasz partner wybiera sobie po trzy, cztery, pięć takich dyskusji, 

które wydają się dla nich najbardziej ciekawe i transmitują je swoimi kanałami no i dzięki temu w 

zeszłym roku dotarliśmy do miliona widzów. Ilu to będzie w tym roku to zobaczymy, ale ta koalicja 

jest obiecująca jeżeli chodzi o zasięg.  

https://europapnews.pap.pl/tags/analizy-i-badania-think-tanku
https://europapnews.pap.pl/tags/analizy-i-badania-think-tanku
https://europapnews.pap.pl/tags/analizy-i-badania-think-tanku
https://europapnews.pap.pl/tags/analizy-i-badania-think-tanku
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Faza pytań i dyskusji. 

Przewodnicząca Komisji p. Monika Malinowska – Olszowy: jak ŁCW włączyło się w te 

przygotowania?  

Zastępca Dyrektora Łódzkiego Centrum Wydarzeń p. Piotr Kurzawa: ja chyba nie mam nic do 

dodania. Pięknie opowiedziany program Igrzysk Wolności, które rosną bardzo imponująco w naszym 

mieście jako bardzo ciekawe wydarzenie. Z roku na rok ten program jest coraz bardziej ciekawy. 

Cieszy mnie duża ilość kobiet, które znalazły się w programie Igrzysk Wolności, bo to też pokazuje 

słuszny kierunek, że kobiety mają naprawdę silny głos i wydaje mi się to bardzo ważne. 

Ja nie mam nic więcej do dodania. Program przedstawiony. Zapraszam do uczestnictwa.  

Przewodnicząca Komisji p. Monika Malinowska – Olszowy: jeszcze poproszę o takie 

przypomnienie, bo nie wiem czy państwo radni wiedzą, jeżeli chcemy uczestniczyć w tym wydarzeniu 

w formie stacjonarnej to rozumiem, że trzeba się zarejestrować. 

Dyrektor forum p. Błażej Lenkowski: do wszystkich państwa powinny trafić linki z zaproszeniami 

do rejestracji na Igrzyska. Jeśli byłyby jakiekolwiek problemy to prosimy o kontakt i te zaproszenia 

wyślemy. Każdy mieszkaniec miasta może również zarejestrować się przez naszą stronę, zakupić bilet 

jednodniowy czy karnet. Staramy się, aby te ceny były przystępne. Myślę, że jak porównujemy te ceny 

z wydarzeniami podobnymi odbywającymi się w innych miastach to staramy się, aby to było dostępne 

dla mieszkańców, a nie tylko dla osób, które stanowią elitę.  

Jeśli chodzi o ceny, to karnet zwyczajny na trzy dni kosztuje 90 zł, bilet jednodniowy kosztuje 45 zł  

i jednocześnie mamy te takie programy gdzie udostępniamy pulę darmową biletów dla licealistów, oni 

mogą rejestrować się w naszym systemie jeśli przyjdą z legitymacja i wówczas zostaną wpuszczeni 

bez opłat i taką samą pulę biletów udostępniliśmy dla osób z Ukrainy. 

W tym roku scena główna będzie tłumaczona nie tylko polski angielski, ale również język ukraiński. 

Radna p. Joanna Budzińska: dzisiaj na poczcie zimbra już widziałam takie zaproszenie. 

 

Innych pytań nie zadano i głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Ad pkt 6. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

Spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Komisji p. Monika Malinowska – Olszowy podziękowała za udział i zamknęła 

posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokół sporządziła     Komisja przyjęła protokół 

Anna Czyżykowska      Monika Malinowska – Olszowy 

 

Sekretarz Komisji     Przewodnicząca Komisji 

 


